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Spørgsmål:
Jeg er blevet bedt om at kommentere Dansk Textil og Beklædning’s fornyede 
henvendelse vedr. muligheder for fritagelse for affaldsafgift af fiberholdige 
restprodukter fra tekstilindustrien. 

Svar:
Jeg har modtaget den samme henvendelse direkte fra Dansk Textil og Beklædning. 

Jeg vedlægger mit svar.



Dansk Textil og Beklædning

Aage Feddersen

Birk Center Park 38

Postbox 507

7400 Herning

Kære  Aage Feddersen

Tak for dit seneste brev af 28. april 2005 om afbrænding af restprodukter med 

fiberholdigt tørstof og lempelser af affaldsafgiften for fiberholdige restprodukter fra 

tekstilindustrien.

Jeg kan forstå, at brevet også er sendt til Miljøministeren. Jeg har aftalt med 

Miljøministeren, at jeg svarer for os begge.

Du henviser til afbrænding af husdyrgødning og fritagelse af affaldsafgift. 

Affaldsafgiften kommer i spil i denne sammenhæng, fordi genanvendelse af 

husdyrgødning på markerne påvirker vandmiljøet.  Jeg har svært ved at se, at en 

lempelse af affaldsafgiften for fiberholdige restprodukter fra tekstilindustrien kan 

indebære miljøforbedringer. 

Formålet med affaldsafgiften er at begrænse affaldsmængderne og fremme genanvendelse. 

Afgiften indebærer således et incitament til genanvendelse i stedet for afbrænding på 330 kr. pr. 

ton  eller deponering på 375 kr. pr. ton.

Efter den beskrivelse, du giver af tekstilindustriens affaldsbehandling i dit brev, hvor fiberrester 

genanvendes, og kun et restprodukt afbrændes som affald, må jeg slutte, at affaldsafgiften faktisk 

virker efter hensigten.

Markedsbaserede styringsinstrumenter, herunder afgifter, er en omkostningseffektiv 

måde at føre miljøpolitik på. Regeringen vil populært sagt have mest muligt miljø for 

pengene. Økonomisk mådehold  - også med afgiftslempelser -  er nødvendigt for at 

skaffe økonomisk råderum til de mange andre tiltag, som regeringen gerne vil 

gennemføre uden, at skattetrykket stiger konstant, som vi har set det tidligere. Dette 

kommer også Dansk Textil og Beklædning til gode.

Med venlig hilsen

Kristian Jensen


